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W Weronie odbyÅ‚ siÄ™ czempionat Europy koni czystej krwi arabskiej. JeÅ›li pominÄ…Ä‡ wyniki w
poszczególnych klasach, a wziÄ…Ä‡ pod uwagÄ™ tylko rezultaty z finaÅ‚ów, czyli czempionatów, to
statystyka wyglÄ…da tak. Na 18 moÅ¼liwych do wywalczenia medali aÅ¼ 10 zdobyÅ‚y konie
wyhodowane w Polsce. A w najbardziej prestiÅ¼owej i najliczniej obsadzonej kategorii wiekowej
&ndash; klaczy starszych &ndash; czempionkÄ… Europy zostaÅ‚a Primera, a brÄ…zowy medal
zdobyÅ‚a Alsa. Obie klacze urodziÅ‚y siÄ™ w Janowie Podlaskim. Na pierwszy rzut oka wyglÄ…da
wiÄ™c, Å¼e hodowla koni arabskich w polskich stadninach paÅ„stwowych ma siÄ™ dobrze mimo
&bdquo;dobrej zmiany&rdquo;. Ale jak wspominane wyniki rozebraÄ‡ na czynniki pierwsze, to
wyÅ‚ania siÄ™ z tego juÅ¼ inny obraz.

Zarówno Primera (urodzona 2009), jak i Alsa (ur. 2013), to klacze, które wyhodowaÅ‚ Marek Trela.
Nawiasem mówiÄ…c byÅ‚ w Weronie sÄ™dziÄ… i miaÅ‚ satysfakcjÄ™ z dobrych wyników swoich
wychowanek (oczywiÅ›cie nie oceniaÅ‚ tych klas, w których wystÄ™powaÅ‚y wyhodowane w
Janowie Podlaskim konie). Ale obie klacze wystawiane byÅ‚y w Weronie przez ich obecnego
wÅ‚aÅ›ciciela &ndash; Hanaya Arabian Stud, a prezentowaÅ‚ je szwajcarski trener Frank Spoenle. 
Obie klacze odnosiÅ‚y juÅ¼ wczeÅ›niej sukcesy podczas czempionatu Europy. Primera byÅ‚a
wiceczempionkÄ… Europy w 2013 roku, a rok póÅºniej zdobyÅ‚a tytuÅ‚ czempionki. Wówczas
reprezentowaÅ‚a macierzystÄ… stadninÄ™. Sprzedana na aukcji Pride of Poland 2019 za skromne
90 tys. euro, teraz przysparza sukcesów nowemu wÅ‚aÅ›cicielowi.Z kolei Alsa zostaÅ‚a
czempionkÄ… Europy w Pradze, w 2020 roku, a wiÄ™c w niespeÅ‚na rok po tym, jak zostaÅ‚a
sprzedana w dziwnych okolicznoÅ›ciach. A mianowicie na poczÄ…tku grudnia 2019 roku na
SÅ‚uÅ¼ewcu zorganizowana zostaÅ‚a aukcja pod szumnÄ… nazwÄ… Winter Star Horse Auction,
po to, aby sprzedaÄ‡  trzy dobre klacze z Janowa Podlaskiego, na które rzekomo byli pewni
nabywcy. A aukcja dlatego, gdyÅ¼ ówczesny minister rolnictwa Jan Krzysztof Ardanowski
zapewniaÅ‚ publicznie, Å¼e najlepsze konie z paÅ„stwowych stadnin nie bÄ™dÄ… sprzedawane z
tzw. wolnej rÄ™ki, a jedynie poprzez aukcje. Tymczasem zimowa aukcja okazaÅ‚a siÄ™ wielkÄ…
wydmuszkÄ…. Za wspomniane trzy klacze (Adelita, Amarena, Bambina) nikt nie zapÅ‚aciÅ‚, wiÄ™c
pozostaÅ‚y w stadninie. Z kolei Alsa, która nie byÅ‚a wystawiona na tÄ™ aukcjÄ™, zostaÅ‚a przez
ówczesnego p.o. prezesa janowskiej stadniny, Grzegorza CzochaÅ„skiego, sprzedana za 500 tys.
euro w ostatnich dniach grudnia 2019 roku z wolnej rÄ™ki. CaÅ‚a ta sprawa oÅ›mieszyÅ‚a ministra
rolnictwa i organizatora aukcji, peÅ‚nomocnika ministra ds. koni Tomasza Chalimoniuka. PisaÅ‚em
o tym w tekÅ›cie pt. &bdquo;Aukcja, która oÅ›miesza ministra Ardanowskiego&rdquo; (18.05.2020). 
Ale wróÄ‡my do Werony anno domini 2021. Na tegoroczny czempionat Europy janowska stadnina
wysÅ‚aÅ‚a 5 koni (same starsze). Niestety, do czempionatów zakwalifikowaÅ‚y siÄ™ tylko dwa, ale
oba &ndash; i Euzona wÅ›ród klaczy starszych, jak i Paris wÅ›ród ogierów starszych &ndash;
zajÄ™Å‚y ostatnie miejsce. Nie jest to pierwszy pokaz, który pokazuje mizeriÄ™, z jakÄ… mamy
teraz do czynienia w janowskiej stadninie po tym, jak &bdquo;dobra zmiana&rdquo; przejÄ™Å‚a w
niej rzÄ…dy. Dobre konie pewnie by siÄ™ jeszcze znalazÅ‚y, ale kuleje proces, jaki konie muszÄ…
przejÅ›Ä‡, zanim siÄ™gnÄ… po laury na pokazach. Chodzi o ich wÅ‚aÅ›ciwy wybór do pokazów, a
potem o Å¼ywienie, trenowane i prezentowanie. Do tego potrzeba fachowców, od masztalerzy,
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poprzez zootechników, prezenterów, a na zarzÄ…dzajÄ…cych caÅ‚a stadninÄ… skoÅ„czywszy. A
niestety, nikt z tych panów, którzy zarzÄ…dzali janowskÄ… stadninÄ… po Marku Treli, tym
fachowcem nie byÅ‚. Nie jest nim takÅ¼e obecnie peÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesa.   WracajÄ…c
do statystyk &ndash; z 10 medali, w przypadku dwóch musimy uwzglÄ™dniÄ‡, Å¼e poÅ‚owÄ™
tego sukcesu trzeba przypisaÄ‡ obecnym wÅ‚aÅ›cicielom i trenerom spoza Polski. Kolejne 5 medali
to sukces polskich hodowców (i wÅ‚aÅ›cicieli jednoczeÅ›nie), ale z sektora prywatnego. I tak
wiceczempionem ogierków rocznych  zostaÅ‚ El Draco RA CzesÅ‚awa GoÅ‚aszewskiego.
WiceczempionkÄ… klaczek rocznych zostaÅ‚a z kolei wyhodowana w Chrcynno PaÅ‚ac Psyche
Aspara, a brÄ…zowy medal zdobyÅ‚a Bogini RóÅ¼ PA paÅ„stwa Parysów.NajwiÄ™kszy sukces
spoÅ›ród koni prywatnej hodowli zanotowaÅ‚ wyhodowany przez Waldemara BÄ…ka dwuletni Vinci,
wybrany czempionem Europy ogierów mÅ‚odszych. Z kolei dwuletnia Melarosa GA wyhodowana
przez Artura GibaÅ‚Ä™ zostaÅ‚a wiceczempionkÄ… klaczy mÅ‚odszych. Trzy medale wywalczyÅ‚a
mÅ‚odzieÅ¼ z MichaÅ‚owa. El Esmera (ur. 2018) zostaÅ‚a czempionkÄ… klaczy mÅ‚odszych, El
Medida (ur. 2019) &ndash; zdobyÅ‚a brÄ…zowy medal, a Ferrum (ur. 2019) zostaÅ‚
wiceczempionem ogierów mÅ‚odszych. HodowcÄ… wszystkich tych medalistów jest Hanna Sztuka.
Jak na caÅ‚oÅ›Ä‡ jej dokonaÅ„ jako hodowcy w okresie, kiedy prowadziÅ‚a michaÅ‚owskÄ…
hodowlÄ™ (jesieÅ„ 2016 &ndash; 12 IX 2018) warto spojrzeÄ‡, pisaÅ‚em w tekÅ›cie pt.
&bdquo;Hodowlane sukcesy i poraÅ¼ki Hanny Sztuki w MichaÅ‚owie&rdquo; (20.08.2020), nie
bÄ™dÄ™ teraz do tego wracaÄ‡. Hodowla hodowlÄ…, ale sÄ… i inne strony dziaÅ‚alnoÅ›ci pani
Sztuki w MichaÅ‚owie. MówiÄ…c najbardziej skrótowo &ndash; byÅ‚y to (i czÄ™Å›ciowo nadal sÄ…)
dziaÅ‚ania na szkodÄ™ spóÅ‚ki. WielomiesiÄ™czne utrzymywanie w stadninie na koszt spóÅ‚ki
czterech swoich prywatnych koni, za co nie chciaÅ‚a zapÅ‚aciÄ‡ jeszcze wiele miesiÄ™cy po
rozstaniu ze stadninÄ…. PrzywÅ‚aszczenie rzeczy spóÅ‚ki, co zakoÅ„czyÅ‚o siÄ™ wyrokiem
skazujÄ…cym jÄ… w sÄ…dzie. Co prawda wyrok zostaÅ‚ warunkowo umorzony, ale fakt jest
faktem. Zajmowanie, a wÅ‚aÅ›ciwie blokowanie (bo tam nie przebywa) mieszkania sÅ‚uÅ¼bowego w
MichaÅ‚owie do dziÅ›, za które nie pÅ‚aci czynszu. A wyrok sÄ…dowy i postanowienie komornicze
nie moÅ¼e byÄ‡ wyegzekwowane, bo pandemia &bdquo;zawiesiÅ‚a&rdquo; wykonywanie
komorniczych postÄ™powaÅ„. Osoba nieuczciwa, która ewidentnie dziaÅ‚aÅ‚a na szkodÄ™
KOWR-owskiej spóÅ‚ki w MichaÅ‚owie, zostaÅ‚a obecnie zatrudniona przez innÄ… spóÅ‚kÄ™
podlegajÄ…cÄ… KOWR-owi &ndash; w stadninie w BiaÅ‚ce. W normalny kraju nie byÅ‚oby to
moÅ¼liwe. Ale nie Å¼yjemy w normalnym kraju. Å»yjemy w kraju rzÄ…dzonym przez Prawo i
SprawiedliwoÅ›Ä‡, gdzie tych, którzy rzÄ…dzÄ… i tych, którzy ich aktywnie popierajÄ…, nie
obowiÄ…zuje prawo, a zwykÅ‚a ludzka przyzwoitoÅ›Ä‡ jest im obca.Marek Szewczyk
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